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رهبر معظم انقاب اســامی صبــح دیروز در 
دیدار صدها نفــراز پدران،  مادران و همســران 
شهدا، شــهیدان را قهرمانان برتر تاریخ کشور 
خواندند و با تبیین جایگاه عالی خانواده شهدا از 
زاویه های مختلف »قرآنی«، »جهادی«، »انسانی« و 
»اجتماعی«، اهالی هنر و رسانه را به تاش هرچه 
بیشــتر در زنده  نگه داشتن هنرمندانه یاد شهدا و 

الگوسازی برای نسل جوان فراخواندند.
حضرت آیت الله خامنه ای از زاویــه »ارزش گذاری قرآنی«، 
پدران، مادران و همسران شهدا را دارای فضیلتی بیشتر از دیگر 
مومنان و مصداق صابرانی برشمردند که خداوند بر آنان صلوات 
و رحمت می فرستد.ایشان، گذشت پدران و مادران از فرزندان 
دلبندشان و گذشت همسران شهیدان از محبت عاشقانه وآتشین 
به همسرانشان را اوج نیکوکاری و انفاق در راه خدا دانستند و 
افزودند: خانواده های شهیدان نمونه بارز جهاد با نفس هستند؛ 
چرا که با مبارزه وغلبه بر میل و محبت و اشتیاق خود به فرزندان 

و همسرانشان، آنان را راهی میدان جهاد کردند.
رهبر انقلاب، همه کسانی را که به نحوی از رزمندگان دفاع 

مقدس پشتیبانی می کردند، شریک مجاهدت   های آنان خواندند 
و گفتند: در این میان، کســانیکه میوه های دلشان و همسران 
محبوبشان را در جهاد فی سبیل الله همراهی وکمک کردند،  

نقش بارزی در پیروزی حماسه دفاع مقدس دارند که متأسفانه 
این جهاد بزرگ پدران، مادران و همســران شهیدان تاکنون 
مورد غفلت قرار گرفته اســت.به گزارش ایسنا، ایشان رنج و 

درد خانواده های شهدا در فقدان عزیزانشان را تمام ناشدنی اما 
مایه عظمت و عزت دانستند و افزودند: از این زاویه نیز پروردگار 
علو درجات را نصیب این انسان های صبور و شکور می فرماید.

حضرت آیت الله خامنه ای پدران، مادران و همســران شهدا را 
گنجیه بی نظیر یاد و خاطرات شهیدان قهرمان »دفاع مقدس، 
امنیت، دفاع از حرم و عتبات و مقابله با حوادثی نظیر حوادث سال 
گذشته« خواندند و افزودند: رفتار این قهرمانان، برجستگی های 
اخلاقی، ســبک زندگی و تحولات زندگی آنان برای جامعه 
به خصوص نوجوانان و جوانان الگوساز است که انتشارخاطرات 
خانواده های شهدا در این الگوسازی نقش مهمی خواهد داشت.

ایشان، انقلاب اسلامی را نجات دهنده ایران از سقوط به دره 
»انحطاط اخلاقی،  دینی و سیاسی« خواندند و افزودند: جوانان 
کشور بعد از پیروزی انقلاب هم در همه حوادث سینه سپر کردند 
و با شکست دشمن در توطئه های مختلف و تبدیل تهدیدات به 

فرصت ها، به ایران عزت و سرافرازی بخشیدند.
رهبر انقلاب در پایان سخنانشان، اصحاب رسانه و هنرمندان 
همه رشــته ها را به ترویج هنرمندانه و جذاب یاد و خاطرات 
شــهیدان فراخواندند و گفتند: البته در سال های اخیر کارهای 
خوب در زمینه انتشار کتاب، فیلم و برخی محصولات هنری 
دیگر انجام شــده اما نسبت به کارهای بزرگی که باید بشود، 

کم است.

رهبر انقلاب در دیدار پدران،  مادران  و همسران شهدا:

شهیدان قهرمانان برتر تاریخ کشور هستند
دادستان کل کشور:

 پروژه  پتروشیمی میانکاله
 مجوز زیست محیطی ندارد

منتظری، دادســتان کل کشور گفت: به گفته رئیس سازمان محیط زیست 
پتروشیمی میانکاله مجوزی از این سازمان ندارد.

حجت الاسلام جعفر منتظری دادستان کل کشور، در رابطه با فنس کشی پروژه پتروشیمی 
میانکاله گفت: بنده با رئیس سازمان محیط زیست راجع به همین موضوع صحبت کردم و از 
ایشان سوال کردم شما آیا مجوزی به این آقا دادید که بتواند در آن منطقه چنین تاسیساتی را 
به وجود بیاورد که ایشان گفتند خیر، ما مجوزی ندادیم و گفتند که یک مصوبه دولت است و 
این مصوبه باید یا اصلاح و یا ابطال شود. به گزارش بازار، وی افزود: آقای سلاجقه قول داد که 
این موضوع را در دولت مطرح کند. بنا بر آنچه که ایشان اذعان داشتند گفتند که از نظر ما این 
مجاز نیست و ما حتما مانع آن خواهیم شد و اگر نیاز به ابطال یا اصلاح مصوبه دولت باشد حتما 

موضوع را پیگیری خواهیم کرد.

رئیس دیوان عدالت اداری مطرح کرد
شهریه مدارس غیر انتفاعی شفاف به مردم اعلام شود

رئیس دیوان عدالت اداری در خصوص موضوع شهریه مدارس غیر انتفاعی 
گفت: باید حق مدارس غیر انتفاعی هر چه که هست شفاف به مردم اعام 

شود.
حجت الاسلام حکمت علی مظفری در حاشیه یکصد و پنجاه و هفتمین جلسه علنی شورای 
اسلامی شهر تهران در جمع خبرنگاران در خصوص موضوع شهریه مدارس غیر انتفاعی گفت: 
غرض از طرح این موضوع در صحن علنی این شورا در ادامه تاکید به موضوعات مختلفی بود 
که در فرآیند دادرسی دیوان عدالت اداری به آنها ورود پیدا می کند که اعلام کردم بهتر است 
خود متولیان به موضوع ورود پیدا کنند و مســائل را حل کنند لذا نیاز نیست که همیشه یک 
قوه ای از بالا برای رسیدگی به این مسائل وارد شود.وی افزود: یک وزارتخانه مهمی همچون 
آموزش و پرورش که در کشور مسئولیت تربیت را بر عهده دارد وظایف مهمی دارد و معلمین 
و این وزارتخانه جایگاه بالایی دارند. لذا حق مدارس غیر انتفاعی هر چه که هست باید شفاف 
به مردم اعلام شود تا نگرانی برای مردم وجود نداشته باشد. در حال حاضر مدارس دولتی خیلی 
مورد استقبال مردم نیستند و این تصور وجود دارد که دانش آموزان ممکن است در این مدارس 
افت تحصیلی پیدا کنند و از سوی دیگر معلمان نیز تصور می کنند که در این مدارس حقوق خود 
را دریافت نمی کنند این در حالی است که باید در مدارس دولتی بهترین معلمین و متدین ترین 
معلمین بکار گرفته شود.وی ادامه داد: در قانون جدید برای دیوان عدالت اداری وظایفی در نظر 
گرفته شده که در حوزه حقوق عامه نظارت داشته باشد. البته این نظارت در مورد دستورالعمل های 
خلافی است که صادر شده است. به گزارش ایسنا، رئیس دیوان عدالت اداری در مورد موضوع 
شورایاری ها نیز گفت: این مورد برای چهار سال پیش است و اختلاف از اینجا است که در ساختار 
اداری قانونمند به آن نگاه کرده بودند ولی این شورایاری ها در حقیقت حلقه رابط مستحکم میان 
مردم و مدیریت شهری باید باشد که نکته بسیار خوب و قابل توجهی است ولی باید در ساختار 
قانونی به این موضوع برسیم.وی ادامه داد: در خصوص وضع عوارض نیز حتی مالیاتی که وضع 
می شــود باید بر اساس قانون باشد. همه چیز باید بر اساس قانون باشد. ما نیز قول دادیم این 
موارد را در کارگروه مشترکی که میان شهرداری تهران و دیوان عدالت اداری تشکیل می شود 
بررسی های لازم را انجام دهیم تا موضوع به نتیجه برسد.وی تاکید کرد: هر کسی که ادعا کند 
موضوع خلاف قانونی رخ داده و مستندات آن را ارائه کند ما بررسی های لازم را انجام می دهیم.

 ارکانی: نهادهای نظارتی به وضعیت
 استخدام دستگاه ها ورود کنند

نماینده مردم نیشابور در مجلس خواستار ورود نهادی های نظارتی به موضوع 
استخدام در دستگاه های دولتی شد.

 احسان ارکانی در تذکری در جریان جلسه علنی دیروز مجلس، خطاب به وزیر نیرو، با اشاره 
تاثیرات بر دامداری و کشاورزی، خواستار رسیدگی این وزارتخانه به »دلیل قطع برق چاه های 
کشاورزی« شد.وی هم چنین بر ضرورت پرهیز از دخالت قوا در امور یکدیگر تاکید و ادعا کرد 
که مصادیقی در این زمینه دارد. به گزارش ایسنا،وی در تذکر دیگری مدعی »استخدام بدون 
ضابطه و بدون آزمون در دستگاه های دولتی« شد و از نهادهای نظارتی درخواست ورود به این 

موضوع را مطرح کرد.

 رحمانی: قوه قضائیه به تخلفات شرکت های 
پیش فروش خودرو رسیدگی کند

نماینده تاکستان در مجلس گفت: اگر شرکت های پیش فروش خودرو مجوز 
داشــتند چرا حدود ۱۰۰ هزار نفر در استان های مختلف ۲۰۰ هزار میلیارد 
تومان از منابع خود را از دست داده اند؟ قوه قضائیه و وزارت اطاعات با تعیین 

هیاتی حقوق مردم را پیگیری کند و به تخلفات شرکت ها رسیدگی کنند.
رجب رحمانی در جلسه علنی دیروز در تذکری به هیات رییسه مجلس خواستار اعلام وصول 
استیضاح وزیر کشور شد و با تاکید بر این که »بحث استیضاح وزیر کشور تنها به خاطر یک 
معاون سیاسی نیست« گفت: اینگونه منعکس نشود که همه مجلس برای برکناری معاون 
سیاسی بسیج شده اند.وی عملکرد استانداران را از جمله موارد انتقاد به وزیر کشور دانست  و 
گفت: فرمایشات مقام معظم رهبری نصب العین ماست. ما از بعد نظارتی سخن می گوییم و 
در هیچ کدام از قوا قصد دخالت نداریم. به گزارش ایسنا، رحمانی در تذکری گفت: اگر شرکت 
های پیش فروش خودرو قانونی نبودند چرا بر آنها نظارت نشده و اگر مجوز نداشته چرا از وقوع 
جرم پیشگیری نشده است. اگر هم مجوز داشتند چرا حدود ۱۰۰ هزار نفر در استان های مختلف 
۲۰۰ هزار میلیارد تومان از منابع خود را از دست داده اند؟ قوه قضائیه و وزارت اطلاعات با تعیین 
هیاتی حقوق مردم را پیگیری کند و به تخلفات شرکت ها رسیدگی کنند تا مشخص شود چه 

کسی کوتاهی کرده است.

براساس گزارش مرکز پژوهش های مجلس؛
 ایرانی ها ۳ برابر خارجی ها در ۳ ماهه اول 

به مراکز خدمات پس از فروش خودرو می روند!
در سال ۱3۹۶ شاخص »میزان رضایت از کیفیت اولیه محصول« در ایران 3/7 بوده 

که در سال ۹۹ به 3/۱۲ و در پایان آذرماه سال ۱۴۰۰ به ۲/7۹ رسیده است.
 براساس گزارش مرکز پژوهش های مجلس: یکی از شاخص های مهم که می تواند تا حدود زیادی 
کیفیت محصول را از منظر مشتریان تعیین کند، شاخص »میزان رضایت از کیفیت اولیه محصول«  )تعداد 
ایرادها در سه ماه اول پس از تحویل خودرو( است.براساس گزارش شرکت بازرسی و کیفیت استاندارد 
ایران در سال ۱39۶ این شاخص 3/7 بوده که در سال 99 به 3/۱۲ و در پایان آذرماه سال ۱۴۰۰ به ۲/79 
رسیده است. به گزارش اقتصادآنلاین، این در حالی است که متوسط بین المللی آن ۰/9 برآورد می شود. 
به عبارتی مصرف کننده ایرانی در دوره سه ماهه اول استفاده، بیش از سه برابر متوسط جهانی برای رفع 

ایرادهای خودرو به مراکز خدمات پس از فروش مراجعه کرده است.

 مراسم نکوداشت مادر شهیدان جهانگیری
 در مسجد نور تهران برگزار شد

مراسم یادبود حاجیه خانم فاطمه بهرامی مادر 
برادران اسحاق جهانگیری معاون اول دولت های 
یازدهم و دوازدهم، مهدی جهانگیری رئیس گروه 
مالی گردشگری ،  ابراهیم جهانگیری قائم مقام 
گروه مالی گردشگری و  مادر شهیدان یعقوب 
و محمد جهانگیری با حضــور جمع کثیری از 
مســئولان کشوری و لشــگری در مسجد نور 

تهران برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشگری، حجت الاسلام و المسلمین مجید انصاری سخنران 
مراسم با ذکر آیاتی از قرآن اهمیت جایگاه زنان در دین مبین اسلام را مورد توجه قرار داد وگفت: در دوران 
معاصر نیز نقش زنان به ویژه مادران در پیروزی انقلاب اسلامی بی بدیل بود و مادر شهیدان جهانگیری 

به عنوان الگویی در این زمینه است.
وی افزود: برای تشکیل نظام جمهوری اسلامی زنان بیش از مردان نقش آفرینی کردند ؛ همچون مادر 
شهیدان جهانگیری که در فراغ از دست دادن فرزندان برومند خود زینب وار در میدان ماندند و  سختی 
ها را تحمل کردند.حجت الاسلام انصاری ادامه داد: شهید حاج قاسم سلیمانی نیز با وجود مشغله های 
زیادی که داشت، در سفر به کرمان به دیدار مادر شهیدان جهانگیری می رفت.وی در پایان با بیان اینکه 
انقلاب اسلامی میراث شهیدان است، تصریح کرد: حفظ نظام از واجبات است زیرا که انقلاب اسلامی 
مجموعه ای از ارزش های والایی است که مردم برای آن دهها هزار شهید تقدیم کرده اند.یادآور می 
شود در این مراسم پیام های تسلیت چند تن از مسئولان از جمله رئیس جمهوری، رئیس قوه قضاییه، 
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام ، فرمانده قدس سپاه پاسداران و دفتر آیت الله العظمی جوادی 
آملی قرائت شد.حاجیه خانم فاطمه بهرامی مادر شهیدان جهانگیری روز ۲۸ خرداد ماه گذشته دعوت 
حق را لبیک گفت و به فرزندان شــهیدش پیوست. در این مراسم مخبر معاون اول رییس جمهوری، 
لاریجانی مشــاور رهبری، حجت الاسلام و المسلمین روحانی رئیس دولت های یازدهم و دوازدهم،  
حجت الاسلام سیدحسن خمینی، حجت الاسلام سیدمحمد خاتمی، چند تن از نمایندگان ادوار مختلف 
مجلس، اســتانداران چندین استان، چند تن از وزرا و مقامات دولت های سابق، مدیران نظام بانکی ، 
خانواده های معظم شهدا و ایثارگران و همچنین اقشار مختلف مردم حضور داشتند.دو تن از ذاکران و 

مداحان اهل بیت )ع( نیز در این مراسم به مدیحه سرایی پرداختند.

اخبار کوتاه 

بهاءالدین حسینی هاشمی گفت: اقتصاد ایران هنوز وارد دوره 
ثبات نشده و مهمترین کارویژه دولت در دو سال باقیمانده از 
عمر دولت سیزدهم، ایجاد شرایط باثبات برای اقتصاد کشور 

است.
رییس ســازمان برنامه و بودجه خبر از پایان رکود در اقتصاد ایران داده و 
آمارها نیز دلالت بر آن دارد که نرخ تورم در ایران روندی کاهشی را تجربه 
کرده است. از سوی دیگر رشد اقتصادی مثبت در ایران نیز از سوی مقامات 
دولت به عنوان سندی برای نشان دادن موفقیت دولت در عرصه اقتصاد مورد 
استناد قرار می گیرد. این در حالی است که بهاءالدین حسینی هاشمی، مدیر 
اسبق بانکی و کارشناس اقتصادی در گفتگو با خبرآنلاین بر این باور است 
که هر بهبودی از مســیر ایجاد ثبات در عرصه اقتصاد می گذرد و تا زمانی 
که ما وارد دوره ثبات اقتصادی نشویم، نمی توان به بهبود شرایط اقتصادی 
امیدوار بود.وی با اشاره به تداوم تحریم ها از یک سو و سیاست های اقتصادی 
از سوی دیگر گفت: دولت این روزها بر کاهش نرخ تورم مانور می دهد اما 
سئوالی که مطرح است این است که آیا احساس تورم نیز در ایران کاهش 
یافته و مردم متوجه بهبود شرایط شده اند. وقتی هنوز جامعه در اضطراب است 
و انتظارات تورمی بالاست، تکیه بر اینکه دولت دستاورد داشته؛ زیر علامت 

سئوال قرار می گیرد.
این مدیر اسبق بانکی تاکید کرد: همین آمارها نیز آمارهای دقیق و یک 
دستی نیستند، برخی آمارها را مرکز آمار ارائه نمی دهد و بانک مرکزی نیز 
انتشار برخی آمارهایش را مثلا در حوزه مسکن متوقف کرده است، پس اگر 

در حوزه آماری، مشکلی نیست چرا نوع انتشار آمار تغییر کرده است؟ در ضمن 
حتی آمارهای مرکز آمار با بانک مرکزی نیز تفاوت فاحش دارد، پس برداشت 

مردم از تورم با آمارهای رسمی نیز می تواند متفاوت باشد.
حسینی هاشمی موضوع سرکوب قیمتی را مشکل اساسی و بزرگی برای 
ایران دانست و گفت: بعد از جنگ اوکراین، غذا و مواد غذایی در همه جهان 
گران شد، مساله اما این است که در ایران روند افزایش قیمت بیشتر بود، در 
ضمن ما به واسطه فریز قیمتی حامل های انرژی با سرکوب قیمتی روبرو 
هستیم و در نتیجه هر تغییری می تواند دوباره لنگر تورم را در ایران دستکاری 
کند .او گفت: ســئوال اساسی من این اســت که اگر تورم کاهش یافته، و 
مقامات دولتی از عملکرد خود راضی هستند، صراحتا بگویند به واسطه چه 
اتفاقی این دستاورد حاصل شده است؟ آیا کسری بودجه کاهش داشته است؟ 
تحریم ها برطرف شده؟ مذاکراتی به نتیجه رسیده؟ اضافه برداشت بانک ها 
متوقف شده؟ نقدینگی کاهش یافته است؟ چه اتفاقی در اقتصاد ایران رخ داده 

است تا به این نتیحه برسیم این روند پایدار می ماند یا خیر؟
این صاحب نظر اقتصادی گفت: تنها اتفاق ملموس این است که فروش 
نفت ایران افزایش یافته اســت، این بدان معناست که توانستیم با دور زدن 
تحریم ها نفت بیشتری بفروشیم که البته با توجه به هزینه بالای دور زدن 
تحریم ها باز هم عدم النفع ما از شرایط فعلی بالاست .حسینی هاشمی با تاکید 
بر اینکه طبقه متوسط عمود خیمه ی اقتصاد در هر کشوری است، گفت: این 
طبقه مولد است و مصرف واقعی دارد، اتفاقا مهمترین مصرف کننده تولیدات 
داخلی همین طبقه است اما می بینیم در دو سال اخیر به شدت با بحران و 

مشکل روبرو شده است.وی در توضیح این مطلب اضافه کرد: ارزش پول 
ملی در این دو سال به واسطه تورم موجود حدود ۱5۰ درصد کاهش را تجربه 
کرده است، این یعنی قدرت اقتصادی طبقه متوسط آب رفته و عوارض این 
اتفاق خودش را در یک دهه آینده در عرصه آموزش، بهداشت و درمان، تغذیه 
و ... نشــان می دهد و نتایج این فقر زیان بار در عرصه اقتصاد روشن خواهد 
شد.وی گفت: کسانی که درآمد ثابت دارند یعنی حقوق بگیر دولت یا بخش 
خصوصی هستند، در این فضا بیشترین آسیب را دیده اند. به جرات می توان 
گفت هفت دهک از ده دهک ایران را فقرا تشکیل می دهند، طبقه متوسط 
به یک دهک محدود شده و دو دهک ثروتمند نیز در ایران زندگی می کنند.

او در پاسخ به این سئوال که ملاک شما برای مشخص شدن فقر چیست؟ 
گفت: خانواری که کمتر از سی میلیون تومان در ماه درآمد دارد، خانوار فقیر 
تلقی می شود. از نظر استانداردهای زندگی، آموزش، تحصیلات، تفریح و ... 
و خانواری که بین سی تا پنجاه میلیون تومان درآمد داشته باشد، خانوار طبقه 
متوســطی است اما متاسفانه حداقل هفت دهک ایران درآمد کمتر از سی 
میلیون تومان در ماه را دارد و این نکته نشان می دهد مهمترین طبقه ایران 

چه جایگاه لرزانی را داراست.
او گفت: معتقدم سیاست های دولت باید استوار بر افزایش توان اقتصادی 
این طبقه باشد. وی گفت: متاسفانه پول ایران شبیه الکل شده است، در هر 
شرایطی بخواهید آن را نگه دارید، می بینید ارزشش کم شده و انگار در الکل 
باز مانده باشد، پریده و از بین رفته است . نتیجه ی مشکلات اقتصادی این 

شده که کسی قادر به نگهداری پول ملی نیست.

 نمایندگان مجلس شورای اسامی با کلیات لایحه ای که منجر 
به کاهش مالیات بر ارزش افزوده کالاهای اساسی از جمله دارو 

می شود موافقت کردند.
 بررسی گزارش کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس درباره لایحه 
دوفوریتی الحاق یک بند به تبصره )۶( قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل کشور در 
دستورکار نمایندگان در جلسه علنی امروز قرار دارد.نمایندگان در این جلسه پس 
از انجام بررسی های لازم با ۱۸3 رأی موافق، ۲9 رأی مخالف و ۲ رأی ممتنع 

از مجموع ۲۲3 نماینده حاضر در جلسه با کلیات لایحه مذکور موافقت کردند.
محمدمهدی مفتح سخنگوی کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس متن 
گزارش کمیسیون متبوعش درباره لایحه مذکور را به شرح زیر قرائت کرد:لایحه 
دوفوریتی الحاق یک بند به تبصره )۶( قانون بودجـــه سال ۱۴۰۲ کل کشور 
جهت رســیدگی به این کمیسیون به عنوان اصلی ارجاع گردیده بود در جلسه 
مورخ ۱۴۰۲/3/۱ کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات با حضور رئیس سازمان 
برنامه و بودجه کشور مورد رسیدگی قرار گرفت و کلیات آن با اصلاح در متن 
با اکثریت آراء به تصویب رسید. اینک گزارش آن در اجرای ماده ۱۶۱ آیین نامه 
داخلی مجلس شورای اسلامی تقدیم مجلس می گردد.به گزارش تجارت نیوز، 
وی در بیان تأثیر تصویب این لایحه یادآور شد: دولت لایحه ای را تحت عنوان 
الحاق بندی به تبصره )۶( قانون بودجه سال ۱۴۰۲ ارائه داده بود که ما به عنوان 

بند )ذ( در قانون بودجه آوردیم که اگر مجلس تصویب کند به این قانون الحاق 
شود.وی تصریح کرد: در صورت تصویب این لایحه در بودجه سال ۱۴۰۲ نرخ 
مالیات بر ارزش افزوده برای داروهای ضروری و تجهیزات مصرفی پزشکی که در 
داخل تولید مشابه ندارد، همچنین گندم، برنج، دانه های روغنی، انواع روغن خام و 
حبوبات، قند، شکر، چای و گوشت قرمز و مرغ به یک درصد کاهش پیدا خواهد 
کرد.سخنگوی کمیسیون برنامه و بودجه مجلس اضافه کرد: با توجه به اینکه این 
مواد مصرفی مورد نیاز عموم مجلس هستند با این اقدام می توان در شرایط سخت 

اقتصادی کنونی تا حدودی در زندگی روزانه مردم گشایش ایجاد کرد.

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه رویکرد دولت مردمی معطوف به بازگرداندن تعادل به 
سیاست خارجی است، روابط با کشورهای همسایه، دوست و همسو را مورد تاکید قرار 
داد و اظهار داشت: سیاست خارجی باید در خدمت افزایش قدرت ملی کشور باشد و در 

این راستا به کارگیری دیپلماسی پرتحرک و هوشمند ضروری است.
سید ابراهیم رئیسی ظهر دیروز یکشنبه در دیدار سفرای جدید جمهوری اسلامی ایران در ۱۱ کشور دنیا، با 
تبریک آغاز ماموریت و آرزوی موفقیت برای ایشان گفت: رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار اخیر خود با 
سفرا و نمایندگان جمهوری اسلامی ایران در کشورها و سازمان های بین المللی راهکارهای عمل بر مبنای 
اصل یکپارچه عزت، حکمت و مصلحت را به طور دقیق تبیین کردند و از سفرای کشورمان انتظار می رود 
این فرمایشات رهبری را کاملا مدنظر داشته باشند.رئیس جمهور خطاب به سفرای کشورمان در فنلاند، 
بلغارستان، کویت، ارمنستان، ترکیه، موریتانی، قرقیزستان، بولیوی، استرالیا، فیلیپین و سوئد، با بیان اینکه ایران 
ظرفیت های متنوع و حتی مکملی با بسیاری از کشورهای دنیا، از جمله کشورهای محل ماموریت شما دارد، 
افزود: همه تلاش خود را برای به فعلیت رساندن این ظرفیت ها در راستای گسترش روابط پایدار اقتصادی و 
تجاری فیمابین به کار بگیرید.رئیسی همچنین با تاکید بر اینکه رویکرد دولت مردمی معطوف به بازگرداندن 
تعادل به سیاست خارجی است، روابط با کشورهای همسایه، دوست و همسو را مورد تاکید قرار داد و اظهار 
داشت: سیاست خارجی باید در خدمت افزایش قدرت ملی کشور باشد و در این راستا به کارگیری دیپلماسی 
پرتحرک و هوشمند ضروری است.به گزارش ایسنا، رئیس جمهور همچنین تاکید کرد که در این راستا از 
ظرفیت های سازمان ها و اتحادیه های منطقه ای که به طور مشترک در آنها عضو هستیم، به بهترین شکل 
برای گسترش همکاری ها و مناسبات بهره بگیرید.در این جلسه سفرای جدید کشورمان نیز در سخنانی ضمن 
ارائه توضیحاتی درباره خصوصیات و ظرفیت های کشــورهای محل ماموریت خود،  به تشریح برنامه های 

عملیاتی خود برای ارتقای سطح روابط پرداختند.

نماینده مردم بروجرد در مجلس در تذکر شــفاهی گفت: اخذ و 
درخواست ضامن چک دار از متقاضیان تسهیات کار غیرمتعارفی 
است، این اقدام در تعارض با گفته های شما برای ارائه تسهیات 
یکصد میلیون تومانی بدون نیاز به ضامن بوده، بنابراین می طلبد به 

طور جدی به آن رسیدگی شود.
نماینده مردم بروجرد در مجلس در تذکر به وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: 
اخذ و درخواست ضامن چک دار از متقاضیان تسهیلات کار غیرمتعارفی است، 
این اقدام در تعارض با گفته های شما برای ارائه تسهیلات یکصد میلیون تومانی 

بدون نیاز به ضامن بوده، بنابراین می طلبد به طور جدی به آن رسیدگی شود.وی 
در تذکری به وزیر صمت تصریح کرد: درخصوص واردات خودرو تسریع بفرمایید و 
در مورد خودروی جانبازان 5۰ درصد به بالا که طبق مصوبه لایحه بودجه ۱۴۰۲ 
بود، حتما اقدام و عمل فرمایید.گودرزی در تذکر دیگری خطاب به وزیر بهداشت 
یادآور شد: بارها گفته و تکرار می کنیم که طرحی های دوران کرونا سرمایه های 
انسانی شما هستند، آنها رزمندگان خط مقدم جبهه سلامت هستند، از وجود این 
ظرفیت ارزشمند غافل نشده و حتما این عزیزان را به کارگیری کنید، همچنین 
کارانه نیروهای خدوم و زحمتکش استان لرستان و شهرستان بروجرد پرداخت 

نشده که اقتضا می کند شخصاً ورود کنید.
بــه گزارش خانه  ملــت، وی در تذکری به وزیر جهاد کشــاورزی تاکید کرد: 
درخصوص پرداخت حق الزحمه و وجه کشاورزان عزیز بابت فروش گندم تسریع 
بفرمایید همچنان که در خرید گندم از خارج از کشور در پرداخت پول تسریع دارید.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم در تذکری به وزیر راه و شهرسازی خاطرنشان 
کرد: چهارخطی نهاوند قتلگاه اســت و شاهد تصادفات و صحنه های دلخراش 
هستیم، از محل ماده 5۶ مبلغ ۱۴۰ میلیارد تومان نهایی و طی قراردادی به امضای 

بانک توسعه تعاون رسیده است، چه کسی باید پیگیری کند؟
وی در پایان از معاون پارلمانی این وزارتخانه قدردانی کرده و خواستار پیگیری این 

موضوع توسط وی تا حصول نتیجه شد.

هفت دهک ایران فقیر هستند رئیسی در دیدار سفرای جدید ایران در ۱۱ کشور دنیا:

 حسینی هاشمی: خانواری که کمتر از 30 میلیون درآمد ماهانه دارد
 فقیر است

 تصویب کلیات لایحه کاهش مالیات 
بر ارزش افزوده کالاهای اساسی

رویکرد دولت، معطوف به بازگرداندن 
تعادل به سیاست خارجی است

 درخواست ضامن چک دار از متقاضیان تسهیلات
 کار غیرمتعارفی  است

رییس اتحادیه بارفروشــان خاطر نشــان کرد: 
رایزنی ها برای تجارت میوه به عربستان در حال 
انجام است و به نظر می رسد بتوانیم در آینده نه 
چندان دور میوه  به این کشور صادر و سهم ترکیه از 

بازار عربستان را تصاحب کنیم.
مصطفی دارایی نژاد ، با بیان اینکه عربستان متقاضی خرید سیب 
درختی، کیوی، گیلاس و آلبالو از ایران است، گفت: قطر، عمان، 
عربستان و سوریه متقاضی خرید میوه از ایران هستند در سنوات 
گذشته امکان صادرات میوه از ایران به عربستان وجود نداشت 
اما در حال حاضر زمینه ها برای صادرات میوه به این کشور فراهم 
شده است.وی با اشاره به تلاش ها برای ارتقا کیفیت بسته بندی  

میوه به عربستان، افزود: بسته بندی شکیل برای عرب ها حائز 
اهمیت است از این رو برای بالا بردن کیفیت بسته بندی ها از 
دانش پژوهان دانشگاه شریف کمک گرفتیم و تلاش داریم از 
پلاستیک نانو برای بالا بردن ماندگاری میوه ها استفاده کنیم.
این فعال صنفی تناژ خرید ســیب درختی عربستان از ایران را 
قابل توجه دانست و بیان کرد: سیب موجود در انبارها نمی تواند 
نظر عرب ها را جلب کند چراکه داخل این میوه پوک و قهوه ای 
شده است و زمان ماندگاری آن به اتمام رسیده است؛ احتمال 
همکاری ایران و عربستان زیاد و موانع پیشروی صادرکنندگان 
رفع شده است. رایزنی ها برای تجارت میوه به عربستان در حال 
انجام است و به نظر می رسد بتوانیم در آینده نه چندان دور میوه  

به این کشور صادر و سهم ترکیه از بازار عربستان را تصاحب 
کنیم.به گفته وی؛ امیدواریم که وزرای صمت و کشاورزی با 

مصوبات یک شــبه مانع صادرات نشوند. البته وزیر صمت از 
فعالان بخش خصوصی درخواســت کرده است که در زمینه 
صادرات میوه ورود کنند. ایران هر ۴ فصل میوه دارد و امکان 
صادرات ۶۶ قلم میوه و صیفی در سال برای ما وجود دارد و با 
گرم شدن هوا کشورهای عربی متقاضی خرید هندوانه، خربزه 
و ملون خواهند شد.رئیس اتحادیه بارفروشان از ابراز تمایل مصر 
به خرید میوه از ایران خبر داد و خاطر نشان کرد: کیفیت پرتقال 
مصر در دنیا بی نظیر است اما آنها به دلایل سیاسی با ما همکاری 
نمی کردند و اگر ما متقاضی خرید میوه از این کشور بودیم باید 
با واسطه ترکیه تجارت خود را پیش می بردیم اما هم اکنون این 
واسطه ها کنار می رفته اند؛ مصر متقاضی انار شیراز و انگور است 

و ما هم می توانیم از این کشور بذر میوه و پرتقال وارد کنیم.
به گزارش ایلنا، دارایی نژاد با تاکید بر اینکه ۲۰ درصد از مردم 
توان خرید میوه را ندارند، گفت: قیمت میوه در هفته پیشــرو 
افت 5۰ درصدی را تجربه کرد اما هزینه حمل و نقل و چیدن 
گیلاس، آلبالو و زردآلو باعث شده است که در هر کیلو ۲۰ هزار 
تومان به این قیمت این میوه ها اضافه شود. در سال جاری تولید 
۲ برابر سال گذشته بیشتر شده است و با کاهش مصرف باید 
برای صادرات برنامه ریزی کنیم از هفته آینده به دلیل گرمای هوا 
امکان ریزش مجدد قیمت میوه وجود دارد چراکه میوه محصول 
فسادپذیر است و فروشندگان برای از بین نرفتن آن قیمت ها را 

کاهش می دهند.

حاجی بابایی رئیس کمیسیون برنامه، بودجه مجلس گفت: مسائلی همچون مهار تورم، 
رابطه نفت با دولت، خصوصی سازی، مدیریت هزینه ها و مالیات ها در برنامه هفتم توسعه 

به دقت مورد بررسی قرار خواهد گرفت.
حمیدرضا حاجی بابایی در گفت و گو با بازار، گفت: در اینکه باید مولد سازی دارایی دولت پیگیری شود، 
شکی نیست. وی تاکید کرد: ۱۰۶ هزار میلیارد تومان از منابع بودجه سال ۱۴۰۲ از محل مولد سازی دارایی 

های دولت تامین خواهد شد.این نماینده مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه آئین نامه دولت براساس مصوبه 
شورای هماهنگی اقتصادی سران قوا مدنظر قرار گرفته است، ادامه داد: باید در این بخش همت شود و دولت 
باید پای کار رفته و اقدامات خود را عملیاتی کند.وی تاکید کرد: فعلا نمی توانیم بگوییم پیرو پیش بینی صورت 
گرفته، منابع به صورت کامل محقق می شود و یا خیر اما می توان این راهکار را آغاز کرد تا شرایط در سالهای 
آینده بهتر شود.رئیس کمیسیون برنامه،بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی با اشاره به موضوع مسئله 

محوری برنامه هفتم توسعه بیان کرد: مجلس همه تلاش خود را به کار می گیرد تا برنامه هفتم توسعه مسئله 
محور شود تا چند مورد مهم در این لایحه لحاظ شود.

رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس تاکید کرد: مسائلی همچون مهار تورم، رابطه نفت با 
دولت،خصوصی سازی، مدیریت هزینه ها و مالیات ها و صندوق های بازنشستگی در برنامه هفتم توسعه 

مورد بررسی قرار خواهد گرفت.

مصر متقاضی خرید میوه از ایران شد

دولت درمولدسازی دارایی های خود همت کند

۲۰ درصد مردم توان خرید میوه را ندارند

 رئیس کمیسیون برنامه، بودجه مجلس:

نماینده مردم تربت جام در مجلس گفت: ۸۰ امضا برای استیضاح وزیر کشور تاکنون 
جمع شده و باید این استیضاح اعام وصول شود.

جلیل رحیمی جهان آبادی در نشست دیروز مجلس با اشاره به جمع آوری بیش از ۸۰ امضا برای استیضاح 
وزیر کشور، گفت: وزیر کشور از یک معاون سیاسی که کار اشتباهی می کند، دفاع می کند؛ هیأت رئیسه 
مجلس بر اساس آیین نامه داخلی باید از کیان مجلس دفاع کند؛ استیضاح به شما تحویل داده شده، چرا این 

استیضاح اعلام وصول نمی شود.
به گزارش خانه ملت ، وی خطاب به رئیس مجلس ادامه داد: وزیر کشور از جلسه غیرعلنی مجلس بیرون 
رفته، بعد می گوید که هیچ قولی نداده ام، آن مهلتی که حضرت عالی دادید و خواسته ای که نمایندگان داشته 
اند، یعنی هیچ! بنده خودم را عرض می کنم با هیچ استاندار و شخص وزیر کشور تا پایان نمایندگی مجلس 
نشستی نخواهیم داشت. رحیمی جهان آبادی ادامه داد: استیضاح وزیر کشور باید اعلام وصول شود یا وزیر به 

تعهد و قولی که به شما داده و تاریخی که شما تعیین کردید، عمل کند.

نایب رییس دوم کمیسیون اقتصادی گفت: ماندن ایران در بلک لیست FATF به زودی 
حل می شود.

غلامرضا مرحبا، نایب رییس دوم کمیسیون اقتصادی در خصوص نوسان قیمت ارز بیان کرد: نوسان قیمت 
ارز به دنبال یکســری حوادث سیاسی بین المللی رخ داده است که خیلی هم منطبق با واقعیت نیست. در 

حقیقت بیشتر بار روانی را دارد. 
وی در ادامه توضیح داد: این شرایط به معنی کاهش ارزش پول ملی ما نیست. این اتفاقات باعث می شود که 
ما یک نوسان مختصری را شاهد باشیم. ولی از نظر اقتصادی صحیح نیست. مرحبا تاکید کرد: البته حوادثی 
که در روسیه اتفاق می افتد طبیعتاً ارتباطی به ما ندارد. این نماینده در خصوص ماندن ایران در بلک لیست 

FATF گفت: ماندن ایران در بلک لیست FATF به زودی حل می شود.
در نهایت مرحبا اظهار داشت: سیاست های بانک مرکزی بخش خصوصی و دولتی ندارد. هر کسی شرایط 

لازم را داشته باشد، می تواند از ارز دولتی استفاده کند.

نایب رییس دوم کمیسیون اقتصادی؛رحیمی جهان آبادی:

80 نماینده استیضاح وزیر کشور را 
امضا کرده اند، باید اعلام وصول شود

 FATF مشکل 
به زودی حل می  شود 

نماینده میناب در مجلس گفت: فشــار شدید به کاسبان جزء و خرد در بحث دریافت 
مالیات وارد شده است، انتظار می رود شرایط زندگی، معیشت و درآمد آن ها در دریافت 

مالیات رعایت شود.
 حسین رییسی در جلسه علنی دیروز مجلس در تذکری گفت: علیرغم تذکرات و پیگیری های مکرر هنوز 
پرونده های مالیاتی تعداد ۴3 شرکت و بنگاه اقتصادی به استان عودت داده نشده و حساب های بانکی ۴5 

شرکت بزرگ اقتصادی در تهران است. باید این موضوع هر چه سریعتر پیگیری شود.
وی در تذکر دیگری بیان کرد: فشار شدید به کاسبان جزء و خرد در بحث دریافت مالیات وارد شده انتظار 

می رود شرایط زندگی، معیشت و درآمد آنها در دریافت مالیات رعایت شود.
به گزارش ایسنا، رئیسی در پایان گفت: تنش آبی در شهرستان های شرق هرمزگان مردم را آزار می دهد؛ 
انتظار می رود مدیریت استان اولویت آب را برای مردم در نظر گیرد و به طور جدی و فوری رفع این معضل 

را در دستور کار قرار دهد.

نماینده میناب: 

 به کاسبان خرد در دریافت 
مالیات فشار وارد شده است


